
Srbija; Udruženje reciklera: Nedovoljno novca u budžetu za tretman
prikupljenog opasnog otpada

Udruženje reciklera Srbije saopštilo je danas da u budžetu za ovu godinu nema dovoljno
novca za tretman svog opasnog otpada koji će biti prikupljen tokom 2018. godine, odnosno
da je novca dovoljno za zbrinjavanje oko 60 odsto otpada.
“Novac koji je za tretman opasnog otpada predvidjen u ovom trenutku u budžetu, 2,19
milijardi dinara, dovoljan je za tretman samo 60 odsto tog otpada koji će biti prikupljen.
Kako bi industrija tretirala sve prikupljene količine opasnog otpada u budžetu za 2018.
godinu, potrebno je izdvojiti oko tri milijarde dinara”, kazao je predsedniki Udruženja
reciklera Vladimir Živaljević.
U saopštenju se navodi da je u budžetu za 2018. izdvojen identičan iznos za preradu
opasnog otpada, kao i godinu pre.
Iz Udruženja reciklera podsećaju da je tokom pregovora krajem prošle godine, u
Ministarstvu zaštite životne sredine, postignuta saglasnost o potrebi povećanja novca za
izdvajanja za podsticanje tretmana opasnog otpada, ali da to nije realizovano.
“Iako je iznos prikupljenog novca od eko-takse po principu “zagadjivač plaća” tokom 2017.
godine iznosio 10 milijardi dinara, što je 30 odsto više nego prethodne godine, budžetska
izdvajanja su ostala na istom nivou i nakon osnivanja Zelenog fonda, što nije trebalo da bude
slučaj”, rekao je Živaljević.
Istakao je da se tako ugrožava dalji trend razvoja te grane industrije, koja se u poslednje
vreme spominje kao jedna od vodećih u svetu.
Reciklažna industrija u Srbiji trenutno zapošljava preko 15.000 ljudi.
Iz Udruženja recilkera naglašavaju da je jedan od ključnih zahteva EU u vezi sa otvaranjem
Poglavalja 27 – životna sredina i klimatske promene u procesu pristupanja EU, da se
obezbedi održiv i predvidljiv način finansiranja industrije, kroz Zeleni fond, koji bi se na
republičkom nivou punio na transparentan način iz sredstava koja se ubiraju iz eko-taksi i
naknada za zaštitu životne sredine, ali da se i na isti način troše, takodje, transparentno i
namenski.
“Odgovorna politika prema tretmanu opasnog otpada i veća kontrola sprečiće potencijalne
ekološke katastrofe, poput one koja je u poslednjem trenutku izbegnuta u okolini Obrenovca,
gde je otkriveno 25 tona protivzakonito odloženog opasnog otpada”, zaključio je Živaljević.
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